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 zخبر و مصاحبه

ارشیا سرشوق

زرد دنیا آمدم

ارشــیا سرشوق هافبک ســپاهان درباره احساس حضورش برای نخستین 
بــار در ترکیــب اصلی بزرگســالان ســپاهان می گوید: »فکــر می کنم من زرد 
بــه دنیــا آمــدم. وقتی چشــم باز کردم پیراهن ســپاهان را پوشــیدم و تا الان 
بــه عنــوان یــک بازیکــن ۲۰ ســاله در باشــگاه حضــور دارم. وقتی پــس از ۱۴ 
ســال حضور مســتمر در باشــگاه ســپاهان بــرای اولیــن بار می توانیــد بازی 
کنید احساس خیلی خوبی دارد که برایم تازگی و شیرینی زیادی داشت.«

 

ایمان مبعلی

مربی احتمالی فولاد

قرار است که سرمربی اروپایی فولاد خوزستان فردا شب وارد ایران شود و 
قراردادش را سه شنبه ثبت کند. همچنین مدیران فولاد نسبت به حضور 
دو مربی بومی روی نیمکت این تیم به توافق رســیدند تا دســتیار ســرمربی 
جدیــد شــوند. ایمــان مبعلی موافقت خــود را برای حضــور در جمع مربیان 
جدیــد فــولاد اعــام کــرده امــا باشــگاه هنــوز تصمیم نهایــی بــرای انتخاب 

ســهراب بختیاری زاده یا احمد آل نعمه را نگرفته اســت.
 

فراز امامعلی:

قزوین نزدیک خانه مان است

فــراز امامعلــی بازیکــن شــمس آذر قزویــن دربــاره انتخــاب تیــم جدیــدش 
می گویــد: »می خواســتم یــک ســال در کنــار خانــواده ام باشــم و از آنجایــی 
کــه خانــه ما در مهرشــهر کرج اســت و قزویــن در نزدیکی کرج قــرار دارد و با 
شــناختی که از تیم آقای دقیقی داشــتم و با شــرایطی که گفتم، شــمس آذر 
را انتخــاب کــردم و هدفــم کمــک بــه ایــن تیم و بچه های کم ســن و ســالش 

اســت کــه تجربــه تازه صعــود به لیــگ برتــر را دارند.«

در آینه لیگ
فوتبال ایران

ادعای جالب گلزن ملوان:

من استقلالی ام
رضــا جعفــری وینگر ملــوان درباره 
گلزنی اش مقابل گل گهر می گوید: 
»گل گهــر رونــد خوبــی از ابتــدای 
فصل تاکنون داشــت و تاکنون گل 
نخــورده بــود. گل گهــر تیــم منظم، 
بــا شــخصیت و قدرتمنــدی اســت 
و بــازی در زمیــن ایــن تیــم دشــوار 
بــود. اگــر بدشانســی نمی آوردیــم 
می توانســتیم بــازی را ببریــم، چــرا 
که تیم برتر بودیم.« او با اشــاره به 
عملکرد تیمش این طور می گوید: 
»بازی با ذوب آهن یک طرفه بود و 
مــا خیلی بهتر بازی کردیم. ترکیب 
ملــوان در ایــن فصــل کلاً عــوض 
شــده و از نظــر هماهنگــی و بدنــی 
عقب بودیم. در دو بازی آخرمقابل 
فولاد خوزستان و گل گهر عملکرد 
بهتــری داشــتیم. در لیگ امســال 
راحــت  بــازی  فوتبــال  در  کلاً  و 
نداریــم. بــه عنــوان مثــال، تصــور 
نمی کردیم شــمس آذر ســه گل به 
مــس رفســنجان در زمین این تیم 
بزند. همه تیم ها گلچین شــده اند 
و بازیکنــان باکیفیتــی دارنــد. در 
کل لیــگ امســال ســخت اســت و 
نمی تــوان پیش بینی کــرد. هرچند 
دیــدار بعــدی برابر پیکان آســان تر 
خواهــد بــود؛ امــا نبایــد ایــن تیم را 
دســت کــم بگیریــم و تمــام تلاش 
خود را می کنیم تا بهترین نمایش را 
داشته باشیم.« او درباره کارکردن 
بــا تارتــار می گویــد: »شــناختی از 
تارتــار نداشــتم و بایــد بگویــم او 
مربــی ســختگیر و کاربلدی اســت 
که دوست داشتم  کار کردن با وی 
را تجربــه کنــم. او ســرمربی بزرگ و 
کاربلدی است و می تواند به فوتبال 
مــا کمــک کنــد. امیــدوارم جــواب 
اعتمــاد وی را بدهــم.« جعفــری بــا 
اشــاره به اینکــه طرفدار اســتقلال 
است این طور می گوید: »استقلال 
تاکنــون خــود را تیــم قدرتمنــدی 
اســتقلال  و حتــی  نــداده  نشــان 
خوزســتان برابــر آن موقعیت هــای 
می توانســت  و  داشــت  زیــادی 
ســبب  حاشــیه ها  باشــد.  برنــده 
شــده تــا تمرکــز بازیکنان ایــن تیم 
پاییــن بیایــد. اســتقلال بردهایش 
را مدیــون جــواد نکونــام و تجربــه 
اوست. اگر این تیم دست سرمربی 
دیگری بود تا الان جایگاه خوبی در 
جدول نداشــت. همــه تیم ها روی 
کاغذ شانس قهرمانی دارند اما باید 
واقــع بیــن باشــیم، چراکه شــانس 
تیم هایــی مثــل ملــوان خیلــی کــم 
است. با این حال سعی می کنیم به 
 جایگاهی برسیم که در شأن ملوان 

باشد.«

تغییرات گسترده ای 
که جواب داد

آلومینیــوم بــا تغییــر ســرمربی در 
ابتــدا ســاختار فنــی ایــن تیــم را بــه 
طــور کلــی تغییــر داد و در فصــل 
نقــل و انتقــالات 11 بازیکــن جــذب 
کرد. ابوالفضل ســلیمانی، احسان 
قهاری، احمد گوهری، بهروز نوروزی 
فــرد، شــروین بزرگ، عــارف حاجی 
عیــدی، محمــد خلیفــه، محمــد 
لطفــی، مرتضــی تبریــزی، مهــدی 
لیموچــی و میــلاد بدرقه بازیکنانی 
هستند که آلومینیوم در فصل نقل 
و انتقــالات جــذب کــرد. بازیکنانی 
حســینی،  احســان  همچــون 
امیرحســین نعمتــی، امیرمحمــد 
هوشــمند، حســین پورحمیــدی، 
حســین مددی، مجتبی فخاریان، 
محمد رضــا فلاحیان، محمدجواد 
کیا، محمدرضــا آزادی، محمدرضا 
شــکیب  محمدرضــا  خلعتبــری، 
خو، محمود قائد رحمتی، مســعود 
احمــدی،  مصطفــی  پورمحمــد، 
میرهادی میرجوان، هانسل زاپاتا، 
والنتینــو یوئــل، وحیــد محمــدزاده 
16 خروجــی تیــم آلومینیوم بودند. 
اراکی ها با تغییرات گســترده ای که 
در لیســت بازیکنــان و کادر فنــی 
خود داشــتند شروع فوق العاده ای 
در لیــگ برتــر تجربه کردنــد، آنها از 
12 امتیــاز موجــود 4 هفته ابتدایی 
موفــق به کســب 9 امتیاز شــدند و 
دررتبه چهارم جدول حضور دارند.

یکشنبه   12 شهریور 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7391   

بیســت و ســومین دوره رقابت هــای 
لیــگ برتــر ایــران پــس از گذشــت چهار 
هفتــه به دلیل برگــزاری اردوی تیم ملی 
ایــران بــرای بازی بــا بلغارســتان و آنگولا 
وارد تعطیلات شــهریور ماهی خود شــد 
تــا تیم هــا نقــاط ضعــف و قــوت خــود را 
پوشــش دهنــد .در ایــن بیــن باشــگاه 
فــولاد خوزســتان پس از اخــراج علیرضا 
منصوریــان تصمیــم گرفــت بــا مربــی 
بدنســاز بــه مصــاف پرســپولیس بــرود 
کــه ایــن دیــدار نیــز بــا شکســت دو بــر 
صفــر فولادی ها همــراه بود تا چهارمین 

باخت متوالی مقابل اسم این تیم ثبت 
شــود .همین امر باعث ایجاد شــایعاتی 
دربــاره بازگشــت دراگان اســکوچیچ 
بــه فوتبــال کشــور شــد. او کــه پــس از 
ســرمربیگری تیــم ملــی ایــران از ســوی 
مهــدی تــاج برکنار و هدایــت تیم زیر 21 
ســال کرواســی را بــر عهده گرفــت نتایج 
ضعیفــی در زادگاهش داشــت تا از آنجا 
هم برکنار شــود .با این حال اســکوچیچ 
به واســطه نتایج قابــل قبول با تیم ملی 
ایــران و چنــد باشــگاه ایرانــی پیشــنهاد 
روی میــز هیــأت مدیــره فــولاد شــد امــا 

مبلــغ قابــل توجــه او بــرای پیوســتن بــه 
فــولاد باعث شــد تا مذاکره مســتقیمی 
هــم صورت نگیــرد تا اســکوچیچ خیلی 
زود از جمــع گزینه هــای ایــن باشــگاه 
خارج شــود .با این حــال اطرافیان مدیر 
برنامه ایرانی اســکوچیچ بی کار نشــدند 
و ســعی کردنــد اســم او را در رســانه ها 
نگه دارند تا این بار شــایعه حضور او در 
تراکتور تبریز مطرح شــود. این در حالی 
اســت که مدیران باشــگاه تراکتور هیچ 
علاقــه ای بــه او ندارنــد و پــای مذاکــره با 
واســطه هایش هم ننشســتند. از سوی 

دیگــر پاکو خمــس مورد حمایــت ارکان 
مدیریتــی باشــگاه و هــواداران تراکتــور 
قــرار دارد تــا پرونــده تغییــر کادر فنــی 
تراکتور هم خیلی زود بســته شود .حالا 
اینکــه ســرمربی کــروات پــس از تجربه 
ناموفــق در کرواســی فکــر بازگشــت بــه 
فوتبــال باشــگاهی ایــران اســت در نوع 
خــود جالــب توجــه اســت امــا بــه نظــر 
می رســد واســطه های او خیلــی زودتر از 
موعد مقرر نسبت به حضور دوباره اش 
در فوتبــال ایــران برنامه ریــزی کرده انــد 
که فعلاً تیر آنها به ســنگ خورده است.

 zسوژه

فولاد گزینه دارد، خمس هم می ماند

 اسکوچیچ در ایران

از سپاهان شروع کنیم، تا اینجای 
لیگ به عنوان یک مدعی جدی 

مطرح است و به نظر می رسد 
می تواند دست نیافتنی شود.

از ســپاهان انتظاری کمتــر از این نبوده 
و نیســت. این تیم کامل ترین تیم لیگ 
برتر اســت، همه امکانــات برایش مهیا 
است و از بازیکنان بسیار خوبی استفاده 
می کند و طبیعی اســت که بتواند نتایج 
خوبی کسب کند. پارسال هم تیم بسیار 
خوبــی داشــت و می توانســت قهرمــان 
شــود، امــا در برخی بازی ها اشــتباهاتی 
داشــت کــه منجــر بــه از دســت رفتــن 
قهرمانی شــد. به نظــر من هم می تواند 
در این دوره از رقابت ها دســت نیافتنی 
شــود و از دیگر مدعیــان فاصله بگیرد. 
البتــه هنــوز خیلــی زود اســت و معمولاً 
در فوتبــال اتفاقــات زیــاد و پیش بینــی 

نشده ای داریم.
به سراغ ذوب آهن برویم، با وجود 

قرار گرفتن در جایگاه هشتم به 
نظر می رسد نتایج بهتری نسبت 

به چند سال اخیر کسب کرده 
است؟

عملکــرد ذوب آهــن در چند هفته اخیر 
بــه نظر بســیار خــوب بوده اســت، فکر 
می کنــم در راه درســت قــدم برمی دارد 
و هفته هــای آینده می توانــد حرف های 

بیشتری داشته باشد.
اما 5 امتیاز از 4 بازی نباید خیلی 

خوب باشد؟
درســت اســت، امــا در ابتــدای بازی هــا 
هســتیم و خیلــی نبایــد بــه امتیــازات 
توجــه کــرد، نحــوه بــازی تیم هــا در ایــن 
4 هفتــه مهــم اســت. ذوب آهــن در دو 
بــازی مقابل ســپاهان و پرســپولیس به 
نتیجه واقعی نرســید و می توانســت در 
ایــن بازی هــا حتــی امتیــاز هــم بگیــرد. 
ذوب آهــن برعکــس ســال های اخیر در 

ایــن چنــد هفته بســیار جنگنــده ظاهر 
شــده اســت و البته بــا برنامه هــم بازی 

می کند.
انگار به این تیم بیشتر از گذشته 

امیدوار هستید؟
ذوب آهــن بســیار خوب بــازی می کند و 
اگــر بتوانــد در بازی های بعدی، بیشــتر 
و  باشــند  داشــته  کنتــرل  بــازی  روی 
البتــه بدشانســی گریبانگیرش نشــود، 
می تواند، به نتایج بهتری برسد. این تیم 
خــوب پرس می کند و بموقــع به دروازه 
حریف می رســد. البتــه در دقایق پایانی 
بازی ها این تیم گرفتار برخی اشتباهات 
می شود که باید این ضعف ها را برطرف 
نمایــد. بــه طور مثــال مقابل هــوادار به 
راحتی می توانست به گل های بیشتری 
برسد و بازی را با نتیجه بهتری تمام کند.

دلیل این تغییری که شما 
می گویید در ذوب آهن چیست؟

به نظر آرامش خوبی بر ذوب آهن حاکم 
اســت و بــا ایــن آرامــش کار تیمی خوب 
انجــام می شــود، و امیــدوارم این فصل 

ذوب آهن به نتایج مطلوبی برسد.
بازی ها به خاطر تیم ملی تعطیل 

شد، البته لیگ برتر امسال 
حسابی سنگ تمام گذاشت و در 

همین 4 هفته کلی تعویق بازی ها، 
بازی معوقه، تعطیلی و... داشت.

همــه این مســائل کنــار همدیگر باعث 
شــده تا فوتبال مان از جایی که هســت 
تــکان نخــورد کــه هیــچ، بــا نتایجــی که 
در آســیا و... کســب می شــود، مطمئن 
داریــم.  هــم  عقبگــرد  کــه  هســتیم 
برنامه ریزی لیگ فوتبال سایر کشورها 
را نــگاه کنیــد و برنامه ریزی ما را ببینید، 
با ایــن وضعیت چه امیــدی داریم. این 
حرف ها به معنای تعطیل نشــدن لیگ 
و یــا بــه تعویق افتــادن بازی ها نیســت، 
بلکه باید همه اینها با برنامه مشخص 

از قبل باشد.
لیست تیم ملی هم اعلام شده 

و خیلی به نظر چنگی به دل 
نمی زند.

متأســفانه هــر فــردی کــه بــه تیــم ملی 
می آیــد مثــل همــه مربیــان تیم هــای 
لیــگ برتــری، بــه فکر نتیجــه گرفتن در 
کوتاه ترین زمان است و منافع خودش 
در اولویــت قرار دارد. جوانگرایی که در 
فوتبــال مــا نیســت و حتی برای دو ســه 
سال آینده هم برنامه ریزی برای داشتن 
بازیکنــان باتجربه و جــوان نداریم. هم 
تیم هــای باشــگاهی و هــم تیــم ملــی از 
بازیکنــان مســن اســتفاده می کننــد. 
بازی هــای جام ملت های آســیا را پیش 
رو داریم، فکر می کنید برای این بازی ها 
و حتــی بــرای بعــد از آن برنامه ریــزی 
داریــم. چــه بازیکنانــی را بــرای معرفــی 
در ایــن رقابت ها داریم، مگر غیر از این 
اســت که باز هم از بازیکنانی اســتفاده 
می کنیــم کــه سال هاســت در تیم ملی 

هستند.
در کل وضعیت لیگ برتر را در این 

چند هفته چطور دیدید؟
اســت،  همیشــه  مثــل  نظــرم  بــه 
نتیجه گیری مقطعی حرف اول را می زند 
و بیشــتر تیم ها امیدشــان بــه بازیکنان 
مســن اســت و ســتاره جوانــی توســط 
تیم هــا و باشــگاه ها معرفــی نمی شــود. 
هــر چند برخــی تیم هــا بازی های خوبی 
انجــام می دهنــد و اگــر تــداوم داشــته 
باشــد می توانــد بــرای لیــگ برتــر چــراغ 
امیدی باشــد. بازیکنان جوان خوبی در 
ســپاهان، ذوب آهــن و دیگــر تیم هــای 
لیــگ برتر حضــور دارنــد و می توانند به 

غنای فوتبال کشورمان اضافه کنند.
البته مثل همیشه انگار تیم های 

کشورهای حوزه خلیج فارس 
بازهم از ما جلوتر هستند

دو تــا تیــم عربی با هم بــازی کردند، هر 
کســی را می بینی از بازی های آنها حرف 
می زنند، این نشــان می دهــد که چقدر 
توانستند توجه ها را جلب کنند و انگیزه 
ایجاد کنند، خوب برنامه ریزی می کنند 
و به فوتبال شــان انگیزه تزریق می کنند 

و فوتبال شان رو به جلو است.
در باره قهرمانی حرف زدن زود 

است، اما با تجربه شما کدام تیم ها 
می توانند مدعیان واقعی باشند.

خــب ســپاهان کــه فعلاً مدعی اســت و 
به نظر می رسد می تواند همچنان یکی 
از اصلی تریــن شــانس های قهرمانــی 
باشد، پرسپولیس هم تیم خوبی است 
و بــا روحیــه ای کــه دارد، بازهــم مدعــی 
اســت. امــا اســتقلال شــرایط متفاوتی 
دارد، اگــر همچنان مشــکلات این تیم 
ادامه داشــته باشــد، نمی تواند در زمره 

مدعیان قرار گیرد.

استقلال با این مشکلات نمی تواند مدعی باشد

کربکندی: همه از بازی 
الهلال-الاتحاد حرف می زنند

تیم های اصفهانی تا اینجای کار بیســت وســومین دوره لیگ برتر خوش درخشــیدند و توانســتند نتایج خوبی بگیرند، ســپاهان که اکثر امتیازها را کســب کرده حالا به تنهایی 
و با فاصله 2 امتیاز در صدر جدول قراردارد. ذوب آهن هم توانســته از 4 بازی 5 امتیاز کســب کند که البته نســبت به ســپاهان آمار خوبی نیســت، اما با توجه به جایگاهی که 
دارد و البته نتایج ســال های گذشــته، به نظر می رســد ذوب آهن هم توانســته به نتایج دلخواه تا اینجای کار دســت پیدا کند. رســول کربکندی پیشکســوت فوتبال کشــورمان 

حرف هایــی دربــاره لیگ برتر و تیم هــای اصفهانی دارد.

اکبر منتشلو
روزنامه نگار

مطمئن هستیم 
که عقبگرد هم 

داریم. برنامه ریزی 
لیگ فوتبال سایر 

کشورها را نگاه 
کنید و برنامه ریزی 
ما را ببینید، با این 

وضعیت چه امیدی 
داریم. این حرف ها 

به معنای تعطیل 
نشدن لیگ و یا 

به تعویق افتادن 
بازی ها نیست، بلکه 

باید همه اینها با 
برنامه مشخص از 

قبل باشد


